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   Namens de redactie - Betty Boersma 

 
Dorpsgenoten 

 
Veel handen maken licht werk, dat hebben we gemerkt bij het “opruimen” van 
het dorpsfeest. Wat hebben we een gezellig dorpsfeest gehad en wat fijn dat er 

zoveel mensen waren.  
Jammer genoeg waren niet alle foto’s in de laatste Fodovoni even scherp, 

hoewel dat op de computer niet echt te zien was.  
Volgende keer maar zorgen voor een betere camera en/of een echte fotograaf.  
In nummer 25 stond voor het eerst een Fodovonietje (op het laatste nippertje 

toegevoegd), het zou leuk zijn dit als vaste rubriek toe te voegen zodat mensen 
een vraag kunnen stellen en andere mensen daarop kunnen reageren.  

Er is genoeg ruimte om kopij over allerlei onderwerpen in te sturen, zodat we 
elke keer een gevarieerde en dikke Fodovoni kunnen maken. 
 

Alle kopij kunt u sturen naar Fodovoni@gmail.com   
 

Veel leesplezier.  
    

      

Colofon 
 

Kopij aanleveren voor de 20ste 
van de even maanden 
De Fodovoni komt uit in de 

eerste week van de oneven 
maanden 

 
Bij voorkeur in Word 

 

Redactie plaatst foto’s met 
toestemming en houdt zich te 

allen tijde het recht voor om 
artikelen niet te plaatsen 

 
Foto cover:  
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Dringende oproep. 

Beste inwoners van Fochteloo,  

Het dorpsfeest heeft ons laten zien dat Fochteloo leeft!  

Maar het dorpshuis is op sterven na dood! De beheerscommisie (BHC) bestaat 

nog uit twee actieve leden, aangevuld met twee bestuursleden. Dat kan en moet 

anders. We zoeken geen nieuwe beheerder die in haar/zijn eentje alles regelt. 

Grietje heeft ons wat dat betreft zo verwend dat we in slaap zijn gesukkeld.   

Allereerst moet er uitbreiding komen van de beheerscommissie met minstens 5 

leden zodat de verantwoordelijkheid bij de groep ligt en niet bij één persoon. 

Binnen de beheercommissie kunnen dan afspraken worden gemaakt wie wat 

doet, zo nodig in een roulerend schema.  

Op deze manier raakt niemand overbelast en kunnen we samen zorgen dat het 

dorpshuis blijft leven. 

Schroom niet en meld u aan.  

 

Dit kan door te bellen met Evert Blaauw, tel. 06 24706198 of te mailen naar 

dorpsbelang@fochteloo.nl of gewoon door aanwezig te zijn op de volgende BHC 

vergadering op dinsdag 14 november 19.30 uur in het dorpshuis.  

Ook zonder aanmelding bent u zeer welkom.  

 

Zet deze datum dus NU in uw agenda: dinsdag 14 november 19.30 uur 

 

 
 
Odrie 

Lokale omroep Odrie maakt elke zaterdag een live uitzending 

vanuit één van de dorpen over de komende tweede kamer 

verkiezingen . 

4 november komen ze in dit verband naar Fochteloo. De 

uitzending is live van 12 tot 14 uur.  

Het zo mooi zijn als het dorpshuis dan gevuld is met publiek.  

De zaal is open vanaf half twaalf, het is openbaar, u hoeft zich 

dus niet aan te melden.  
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Wie wonen er in Fochteloo en omgeving?  

Nelle Raaphorst     

 

Harry en Eva Roël. 
 
Sinds maart 2021 wonen ze aan de Stienekamp. Verhuisd vanuit Sas van Gent. 

'Jullie zijn net als de burgemeester, Zeeuwen? Ja nou nee, het huis in Sas was 
eigenlijk een terugkom plek voor ons huis in Frankrijk. Net als daarvoor het huis 

in Alphen aan de Rijn' 
 

‘We hebben bijna 20 jaar in de Bourgogne gewoond, zo'n 250 km onder Parijs. 
We hadden daar een longère,  een boerderijtype van 25 meter breed en 7 meter 
diep met een halve hectare grond en een halve hectare bos op loopafstand. 

 
We hebben het daar heel erg naar de zin gehad. We hebben altijd een kleine 

terugkom plek in Nederland gehouden.  
 

De eerste jaren daar in Frankrijk hebben we geklust en geklust en geklust. Maar 

het is zo'n mooie plek geworden. Helaas moesten we om gezondheidsredenen 
definitief terugkeren naar Nederland.’  
 

Eva is in Rotterdam geboren en heeft de opleiding voor kleuterleidster gedaan 

maar dat is ze nooit geworden. Ze heeft samen met haar toenmalige echtgenoot 
20 jaar lang een dansschool gerund. Dat was een mooie tijd. Ze kregen een 

dochter maar de relatie hield geen stand en zij verliet logischerwijs de 
dansschool.   

Eva kwam te werken als receptioniste/telefoniste bij een 
beveiligingsbedrijf. Ze werd ziek, borstkanker. Dat was 
geen gemakkelijke periode maar Eva heeft een 

opgewekte natuur en vocht zich erdoorheen. Ze miste 
het dansen wel, niet zozeer het lesgeven maar gewoon 

het door de zaal zwieren en het plezier dat dansen haar 
altijd bracht. Zo ervaren als ze was gaf ze zich samen 
met een vriendin op voor een beginnerscursus voor 

alleenstaanden. 
Daar heeft ze Harry gevonden en Harry haar. Ze hebben 

5 jaar lang samen gedanst. Ze waren geen van beiden op 
zoek naar een andere partner. Eva kwam net uit de 
borstkanker-operatie en Harry zat nog in het rouwproces 

na het overlijden van Caroline, zijn toenmalige vrouw. 



   
 

Harry had de zorg voor zijn 3 kinderen.  

Allebei zaten ze nog in een verwerkingsperiode.  
Eva had een dochter van 21 en Harry drie kinderen van 

12, 15 en 18 jaar.  
Beiden waren van mening dat de kinderen het met hun 
relatie eens moesten zijn. 'We zijn dan ook met ons zessen 

getrouwd!' klinkt het trots. 
 

Maar dat werd wel een aardverschuiving. 
Eva woonde met haar ouders en dochter samen;  
Harry woonde met zijn 3 kinderen.  

Als een samengesteld gezin zijn ze in  een nieuw huis 
getrokken in Alphen aan de Rijn en Eva heeft zich gewijd 

aan de opvoeding van de kinderen. 
  
Maar hoe kwam Harry nou aan zo'n zware burn-out? 

Hij is geboren in Amstelveen  als zesde van een gezin van 11 kinderen. Zo'n 
katholiek gezin had altijd wel een 'heeroom.', een oom in de missie. Harry had 

veel bewondering voor ome Dolf heeroom die in Afrika de  ‘negertjes’ bekeerde. 
Hij wilde ook wel in de missie van de fathers van Mill Hill. In Hoorn had deze orde 

congregatie een seminarie. Harry wist het zeker. Hij wilde missionaris worden. 
Maar zijn vader vond hem na de basisschool wat te jong. Hij moest maar naar de 
Mulo. Na 2 jaar mocht hij dan toch naar het seminarie waar hij na 2,5 jaar van 

werd weggestuurd. Ze vonden hem niet geschikt voor de missie. Uiteindelijk 
heeft hij de Mulo afgemaakt met maar 1 jaar achterstand. 

 
De HTS duurde voor hem  slechts 1 jaar (de sprong was te groot) en zo heeft hij 
in de praktijk met avondschool als radiomonteur zijn diploma gehaald. Zijn 

eerste baan was bij Aurora in de Vijzelstraat in Amsterdam. De wereld is erg 
klein als ik vertel dat ik zo'n zaak vroeger in de Kleine Houtstraat in Haarlem 

kende en Harry precies weet hoe die zaak eruit zag. Daar kwam hij wel voor het 
bedrijf………maar dit geheel ter zijde 
Na 2 jaar en inmiddels werkend bij Sony op de reparatieafdeling werd de wereld 

hem te klein. 
Een overstap naar een baan als 'hofmeester kort verband' bracht hem bij de 

KLM. 'Vliegen, de wereld zien en betaald worden.' In die tijd kon het nog, in naar 
Johannesburg 7 dagen moeten wachten op de volgende vlucht en verblijven in 
een superluxe lodge. Zijn toekomstige vrouw ontmoeten, een stewardess en 

trouwen. Het leven lachte hem toe.  
 

Zijn meest indrukwekkende vlucht was die naar Montevideo. Hij moest 
Engelse nabestaanden, van een scheepsramp nabij de haven van 
Montevideo, begeleiden, wachten tot zij hun begrafenisceremonie achter 

de rug hadden en weer mee terug begeleiden. Wat schetst zijn verbazing? 
De ceremonie werd geleid door zijn eigen heeroom, daar bekend als padre 

Rudolpho, aalmoezenier van de scheepvaart. Wat is de wereld klein. 
 

Maar het kort verband hield na ruim 3 jaar op en hij moest een andere baan 

zoeken. 
Hij kreeg een grondbaan bij de KLM en rolde de automatisering in.   

Harry werkte zich op binnen automatisering tot uiteindelijk projectmanager, 
waarbij hij intern tevens zijn kennis weer doorgaf middels opleidingen.  



   
 

 

Hij herinnert zich de periode van het naderen van het millennium nog wel als een 
stressvolle periode; een deadline die niet kon worden overschreden. Dat leverde 

scheve gezichten van jaloerse collega's en veel strijd op. Het vormde de 
uiteindelijke basis voor een tweede burn-out. 
  

In die tijd hadden Eva en Harry een droom om later een boerderijtje te kopen. 
De burn-out, de psychologische begeleiding, het herstel zette hen op andere 

gedachten. De plannen van een eigen boerderijtje werden concreter.  
"Waarom niet in Frankrijk?' Het werd de Bourgogne en zo'n twintig jaar 
verbouwen, maar wat hebben ze het naar hun zin gehad. 

 
 

 

In 2018 kreeg Harry blaaskanker. Noodgedwongen groeiden ze toe naar de 
verkoop van hun longère in Patry.  De terugkeer plek in Sas van Gent was een 
bovenwoning en dat was wel erg benauwd na het Franse platteland. Het werd 

zoeken naar een andere woning maar dat werd vaker ernaast grijpen en te laat 
zijn en de woningen waren duur. Toen iemand opperde dat in Friesland ook 

huizen te koop stonden en dat die misschien wel minder duur waren moest Eva 
even slikken. 'weer een andere taal! Maar gelukkig bestaan er ook De 
Stellingwerven. Het werd Fochteloo en daar zijn ze heel gelukkig mee.  

Voorlopig hebben ze voor 25 jaar getekend. 
Ze voelen zich thuis, doen vrijwilligerswerk in o.a.  Et Legien; Eva heeft met veel 

plezier in het kassahokje gezeten tijdens het dorpsfeest en Harry was 
baancommissaris bij Trekkerbehendigheid.  

Ze hebben het verzorgen van de Jeu de boules club vaarwel gezegd . 
Beiden zingen ze in het gemengd koor BOIJL en Eva ook nog bij het vrouwenkoor 
van Fochteloo.  

Ze fietsen door het Drentse en Friese landschap, en ontdekken nog steeds meer. 
 

Maar eerst weer even naar Patry in Frankrijk.  
De Franse buurvrouw wordt 90 jaar en dat moet gevierd worden. 
 

 
 



   
 

Judith Bouma – Litjens 

Dé Buxusmot! 
  

Zo mooi en zo ongewenst.  
 
Een zogenaamde invasieve exoot die 

vermoedelijk met Buxusstruikjes uit Azië 
(eigenlijke herkomst) zijn binnengekomen.  

De eerste waarneming in Nederland was in 
2007 in het westen.  
Inmiddels komt hij voor in heel Nederland. 

De naam die gegeven is ligt voor de hand.  
De waardplant waar de rupsen op gedijen 

is de Buxusstruik.  
 
Aangezien er enorm veel eitjes worden afgezet door de volwassen vlinder, zijn de 

rupsen ook massaal vertegenwoordigt. De rupsen beginnen in het voorjaar te 
eten. De vlinders leven maximaal enkele weken, in die weken zet een enkel 

vrouwtje zo’n 500 eitjes af! Al die rupsjes gaan vervolgens direct uit het eitje 
enthousiast eten. Daarna volgt het popstadium nog. 

 
Vanaf april/mei komen de eerste Buxusmotten uit de pop en zien we deze mooie 

nachtvlinders. De generatie hierna zien we in augustus, met vaak een piek in 
september. De meeste Buxusmotten zijn wit met zwart, maar ook een donkere 
vorm vliegt rond in kleinere aantallen.  
Aangezien in Nederland amper natuurlijke vijanden zijn zoals bepaalde 
sluipwespen, blijven ze uitbreiden.  

Maar aardig wat vogels, waaronder Koolmezen, en muizen beginnen inmiddels de 
rupsen en poppen te ontdekken.  



   
 

De Buxusmotten gaan ook wel dood door hun eigen succes. Er zijn zoveel van 

deze vraatmonstertjes, dat er niet genoeg te eten valt. 
 

De aangetaste Buxusstruikjes zijn vaak 

niet dood, wel compleet kaal en verzwakt. 
Helemaal terugsnoeien kan, maar zo 
mooi als hij was zal zeer waarschijnlijk 

niet meer worden. 
Gif is geen oplossing doordat dan ook 

andere insecten doodgaan zoals bijen en 
lieveheersbeestjes, maar ook sluipwespen 
die juist de rupsen aan het ontdekken 

zijn. Biologische bestrijding, daarbij gaan 
ook de andere rupsensoorten dood. Op 

blad aanbrengen, daarmee komt het ook 
onder de struiken terecht, waarmee ook 

andere waardplanten met diverse 
rupsensoorten eraan gaan. 
Met de hand ‘plukken’ van rupsen en 

poppen en de kippen voeren is intensief, 
maar werkt goed! 

Wat ook gedaan kan worden is met een hogedrukreiniger met water ze eruit 
spuiten. 
Een hele goede vervanger voor de Buxusstruikjes is de Japanse hulst, ook 

groenblijvend, een gemakkelijke soort én winterhard. Deze heeft geen vijanden 
(behalve de snoeischaar).  

Liguster zou ook kunnen, kan ook mooi gesnoeid worden en bloeit bovendien in 
de zomer, waarvan ook weer veel insecten gebruik maken.  
 
 
 

Van de redactie 
 

Uit het boekje: OMDENKEN in communicatie  
van de auteur Berthold Gunster  
 

 
Hij doet het niet meer 
 
Een dominante eigenaar-directeur van een groot bedrijf heeft last van zijn rug. 

Hij komt bij de dokter. De eerste zin van de man luidt: “Ik heb last van mijn rug. 
Hij doet het niet meer.” De dokter onderzoekt de rug en kan totaal niets vinden. 
Eén ding weet hij wel: deze man werkt gewoon te hard. Tijdens het consult blijkt 

dat hij zes dagen per week, twaalf uur per dag werkt. De arts beseft dat dit de 
oorzaak is van zijn rugproblemen en dat het enige zinvolle advies dat hij hem 

kan geven dus is om minder te werken maar ja, de dokter snapt dat de man 
nogal eigenwijs is. Het advies rustiger aan te gaan doen heeft de man 
waarschijnlijk al honderden keren gehoord. En dus pakt de dokter het radicaal 

anders aan. Wat doet hij? 
 

(verderop staat het antwoord, misschien wel hetzelfde als je zelf al bedacht had) 



   
 

Otto de Vent 

Fochteloo op de kaart in 1765 
 

Er bestaan niet zo heel veel kaarten van ons gebied van voor 1800 en die 
kaarten die er wel zijn bieden doorgaans een heel globaal beeld. Een 
uitzondering daarop is een heel bijzondere kaart uit 1765 die bewaard wordt op 

het Rijksarchief van Friesland in Leeuwarden (Tresoar).  
Deze kaart is gemaakt door tekenaar en landmeter Rutger Sybesz uit Gorredijk 

in opdracht van de zgn. Gezamentlijke Compagnons der Opsterlandsche en 
Ooststellingwerfsche Veenen en Vaarten. Toen ik in 1988 voor een studie over 
Fochteloo in de inventaris van het archief van deze Veencompagnie (J. Visser 

1957) een verwijzing naar deze kaart tegenkwam kon ik niet wachten om deze 
kaart in het origineel te gaan bekijken.   

 
Het bleek werkelijk een 
prachtige kaart te zijn. 

Behalve het veengebied aan 
de oostkant van het 

dorpsgebied van Fochteloo 
(waar het de Compagnons 

uiteraard om te doen was ) 
had Sybesz namelijk ook de 
moeite genomen om het hele 

dorpsgebied (inclusief de 
Knolle) mee op te tekenen.  

Dit betekent dat je er ook op 
aangetekend vindt de 14 
boerenplaatsen, de kerk met 

kerkhof, de Weeme (dat is de  
kerkeplaats) 

het stroompje de Vogelrijd  
(op de kaart genoemd: 
 ‘Volle Ryt’) en verder in alle 

uitgangen van de 
boerenplaatsen de namen van 

de eigenaren (bijna allen 
vertegenwoordigers van de 
zgn. Friese landadel) en de 

gebruikers ervan in dat jaar. 
En dat allemaal op een kaart  

in kleur op een schaal van  
1 op 8000 en  
groot 65 bij 106 cm.  

Vooral de aanduiding ‘school’ 
even ten zuiden van het 

kerkhof was wel een 
verrassing want de plek van 
het voormalige schooltje van 

Fochteloo (afgebroken in 
1835) was tot dien eigenlijk 

niet goed meer bekend.  



   
 

Nu mag het duidelijk zijn dat landmeter Sybesz er door de Compagnons niet op 

uitgestuurd was om maar eens even een mooie kaart van een of ander 
Stellingwerfs dorp te maken. Nee, waar het de Compagnons om te doen was, 

was om een kaart te hebben waarop in een soort van rasterwerk op elke kruising 
van lijnen de dikte van de bruikbare veenlaag te vinden was met het oog op de 
plannen voor de turfwinning.  

 
Gerke Mulder omschreef dit in zijn boek (Voorgeschiedenis van de verveningen in 

Appelscha, 1981)  (van dat dorp had Sybesz in 1764 een soortgelijke kaart 
gemaakt, maar dan zonder het dorpsgebied) ‘dat men zich kan voorstellen wat 
deze kaart voor de Compagnons heeft betekend: zo ongeveer hetzelfde als voor 

de schatzoekers de kaart van de oude zeerover die de weg wees naar de 
verborgen schatten! Met de grootst mogelijke nauwkeurigheid staat hier 

aangegeven waar de meeste en beste klyn te vinden is en waar men niet hoeft te 
zoeken’.  
Het was maar goed dat we op die dag in 1988 de kaart ‘live’ zien konden want 

toen we nog eens wat verder op die kaart keken konden we met wat moeite nog 
wat aanduidingen zien die op de kopie eigenlijk niet goed te lezen waren.  

Het gaat hier om vermeldingen als Schepers Gat , Exter Bomen, Poeltjes (namen 
die eigenlijk voor zich spreken), maar ook Noorder Pompe,  Zuyder Pompe, 

Breukens, Regenboog, Groot Rijs en Klein Rijs. Bij die laatste namen zijn dan een 
paar boompjes getekend, dus kennelijk gaat het hier om een paar bosjes.   
Dat Groot Rijs, dat was vanouds blijkbaar wel al een bekende anduiding want de 

naam is ook te vinden in een ander archiefstuk dat betrekking heeft op Fochteloo 
en drie buurdorpen in Drente uit 1647. Een afschrift van dit stuk is te vinden in 

een boek met zgn. willekeuren van Drente. Een willekeur is een regeling (dat kan 
verschillende zaken betreffen) die partijen (meestal op dorpsniveau) op eigen 
initiatief en na onderlinge overeenstemming met elkaar afspreken.   

Zo was het op 8 september 1647 dat de boeren van Fochteloo aan de ene en de 
boeren van Zuidvelde, Westervelde en Norg aan de andere kant afspraken om 

met hun schapen vanuit deze dorpen niet verder te weiden dan tot aan het Grote 
Rijs ‘omme niemant weet hoeveer dat elk man sijn land gaat’. Als bemiddelaar in 
dit conflict trad op Abel Hendriks, de dorpsrechter van Appelscha (hij woonde in 

Aekinga), en misschien was hij ook de opsteller van de tekst van deze willekeur. 
Aangezien dit Groot Rijs ook voorkomt op de eerste kadasterkaart (van Norg 

1811-1832) zien we dat dit ligt even aan de westkant van het bekende Esmeer 
bij Veenhuizen (een zgn. pingo, waar eertijds ook wel de schapen in gewassen 
werden), dus ongeveer op de plek waar sinds 2014 langs het fietspad het 

uitkijktorentje staat. 
Wie dat torentje daar dus beklimt weet dat hij op een historische plek staat, de 

plek nl. waar vanaf 1647 de schaapskuddes van drie Drentse dorpen en een 
Stellingwerfs dorp rechtsomkeer maakten, en een plek dus die ons weer wat 
duidelijker is geworden door de vermelding op de kaart van Rutger Sybesz uit 

1765. Toen de herinrichting van het gebied (en de opening van het torentje) 
daar in juni 2014 feestelijk afgesloten werd, raakten we in gesprek met een 

archiefmedewerker van de Vereniging Natuurmonumenten. Hij vroeg of ik de 
mooie kaart kende van de venen te Fochteloo uit 1765. Jazeker zei ik.  
 

De man zei: ‘Een van de mooiste kaarten uit ons gebied’. 
 

 
 



   
 

Judith Bouma – Litjens 

 
Grus grus – kroe-kroe steeds meer te horen! 

 
De wetenschappelijke naam voor een Kraanvogel, Grus grus en het geluid wat ze 
kunnen produceren kroe-kroe .. 

Na honderden jaren broedde er in 2001 een Kraanvogelpaartje in Fryslân, in het 
Fochtelooërveen, met succes, daarna namen de aantallen gestaag toe! 

Het eerste jong kreeg een naam, Tsuru, Japans voor Kraanvogel, afgekort van 
tanchôzuru. Tsuru, brenger van hoop, wijsheid en een lang leven geluk, alsmede 
het symbool voor eer en trouw. 

In het Fochtelooërveen broedden in 2021 al negen paartjes waarvan uiteindelijk 
‘maar’ zes jongen het luchtruim vonden. 

Vorig jaar hebben tien paartjes gebroed in het Fochtelooërveen (niet allemaal 
succesvol), waarvan er uiteindelijk zeven uitvlogen! 
 

 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
Dit jaar werden het grootste aantal Kraanvogeljongen vliegvlug, maar 

liefst acht! 
 
Er waren opnieuw tien broedparen. 

Kraanvogels kunnen tot maximaal zo’n 130 centimeter lang worden met een 
gewicht tot 6,1 kilo en de spanwijdte is tot 240 centimeter.  

Het zijn daarmee de langste vogels van Nederland. 
Sinds 2001 het eerste Nederlandse broedsucces, gaat het goed met de 
Kraanvogels en verspreiden ze zich over het land. Inmiddels zijn er al een kleine 

vijftig broedparen waar ook jongen uit voortkomen.  
Een deel van de Kraanvogels overwintert hier de rest zoekt de warmte op. 

 
 
 

 
 
 

 

 

 

 



   
 

In nummer 25 stond voor het eerst een Fodovonietje (op het laatste nippertje 

toegevoegd), het zou leuk zijn dit als vaste rubriek toe te voegen zodat mensen 
een vraag kunnen stellen en andere mensen daarop kunnen reageren.  

 
Het eerste Fodovonietje van Arjen en Hanneke leverde een flink aantal reacties 
op van mensen die wel op hun hond Siepie wilden passen en/of uitlaten. 
 

Fodovonietje 

 

 
Hallo allemaal, 

 
Er is mij, Yvonne Tingen, een tijdje geleden gevraagd of 
ik naailes zou willen geven. 

Nou heb ik er over nagedacht en ja dat lijkt mij leuk.  
Het gaat dan niet om volgens een 

vaststaand programma te werken. 
 
De vraag was om te ondersteunen/uitleggen/helpen 

bij dat waar iemand mee vast loopt. Bijvoorbeeld een rits 
in een broek zetten.  

 
 
Natuurlijk is er ook de mogelijkheid om een kledingstuk te maken. 

Het hoe, wat, waar, wanneer of wat de kosten zijn weet ik nog niet, omdat ik 
eerst wil weten of er meer mensen zijn die dit leuk zouden vinden.  

 
Dus bij deze, wie zou het leuk vinden om hier aan mee te doen? Je kunt je 

opgeven via onderstaand telefoonnummer. 
Wil je meer weten kun je mij altijd bellen; 06 46656551 
 

Met vriendelijke groet, Yvonne Tingen 
  

 

 

OMDENKEN (vervolg)  
 

“Meneer,” zegt de dokter, “u werkt zes dagen per week en houdt de zevende dag 
plotseling rust. Uw lichaam kan zo’n plotselinge klap niet verdragen. Als het 
lichaam eraan gewend is actief te zijn, is het niet goed als het zondag ineens 

niets meer hoeft te doen. Ik adviseer u dan ook om ’s zondags ook te werken. 
U zult zien, de klachten zullen vanzelf verdwijnen.” “Hmm,” antwoordt de man en 

hij vertrekt.  
Twee maanden later komt de man terug. 
 “En,” vraagt de dokter, “hoe gaat het met u, zijn 

de klachten verdwenen?”  
“Wel,” antwoordt de man, “de klachten zijn 

inderdaad over, maar niet door uw advies.  
Ik heb er nog eens over nagedacht, maar ik ben 
wat meer rust gaan houden. Volgens mij was dat 

toch de beste aanpak”. 



   
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 

Witte Kast 
 

ik droomde van 
 
een witte Kast 

 
een deken die oons 

 
omaarmt 
 

 
ik droomde van 

 
dit schoelplak 

 
dat oons allemaol 
 

bescharmt 
 

 
ik droomde van  
 

heur lochtig 
 

doonzig flewielen 
 
pracht 

 
 

ik droomde van  
 
disse mooi in alle  

 
ienvoold  stille 

 
kracht 
 

 

  

ik droomde van 
 

heur weerschien 
 
zo gleensterend 

 
zaacht’ 

 
 
ik droomde van heur 

 
oplochtend in de  

 
duustere, ongewisse 
 

naacht 
 

 
ik droomde van 
 

oons, van allemaol 
 

mit mekere daor 
 
onder 

 
 

ik droomde van 
 
tegere blieven  

 
hopend op dit 

 
wonder. 

 
 
Attie Nijboer, 10 november 2021. 

 



   
 

Activiteiten  
 
             Kijk op de website: www.fochteloo.nl/agenda 

                     Geplande datums in het dorpshuis ‘Et Legien’ 
  

 

Koffieochtenden, het is altijd gezellig.  

Zaterdag 18 november en zaterdag 16 december is er weer gelegenheid om 

een kopje koffie of thee te drinken in het dorpshuis van 10 tot 12.00 uur. Het is 

geheel gratis en een mooie gelegenheid om de sociale contacten aan 

te halen of kennis te maken met elkaar. Dus zet je werkzaamheden 

aan de kant, laat de boel de boel en parkeer je auto of fiets op de 

parkeerplaats van het dorpshuis. Kom gezellig binnen dan zien we 

elkaar. 

Lieve groet, Roelie van Goor. 

 

Eerste vrijdagavond van de maand - Klaverjassen  

Dorpshuis Et Legien Fochteloo seizoen 2023-2024 

We zijn weer gestart  met het klaverjassen in het dorpshuis, aanvang 19.30 uur.                                          

We hopen nog een paar nieuwe kaarters te mogen verwelkomen.                  

Een gezellige avond vinden we belangrijker dan een hoogstaand niveau. 

Uiteraard telt de score op de avond wel mee voor de dagprijzen. 

Voor het komende seizoen zijn de volgende data gepland: 

 Vrijdag 3 november 2023 

 Vrijdag 1 december 2023 

 Vrijdag 5 januari 2024 

 Vrijdag 2 februari 2024 

 Vrijdag 1 maart 2024 

 Vrijdag 5 april 2024 

 

Van te voren opgeven is in principe niet nodig, toch is het wel prettig om te 

weten wie er komen. Kun je een keer niet geef het dan ook even door. 

 

Henk Wieland - 0516 -51 52 59; e-mail ‘hg.wieland@outlook.com’  

 

De IJsclub.  

Op 7 December 20.00 uur  
 

jaarvergadering IJsclub Eensgezindheid  
 

Dorpshuis ‘Et Legien’ 
 

http://www.fochteloo.nl/agenda


   
 

Het koersbal. 

 
Zet de datums in uw agenda, het begint om 15.30 uur   

 
11 November  
9 December  

20 Januari  
17 Februari  

23 Maart 
 
Iedereen is van harte welkom, ook als je het nog nooit gedaan hebt. 

Vriendelijke groet Franke van Weperen - Tel voor vragen 0657897380 
 

  

 

OPROEP EN DANK 
 

De afgelopen 2 seizoenen hebben wij met veel plezier de bardiensten 
gedraaid voor de spelers van het spel JEU DE BOULES in ons dorpshuis  

Et Legien. 
Via Fodovoni willen wij iedereen bedanken voor de gezellige middagen. 

Om gezondheidsredenen en leeftijd was 23 september helaas onze laatste 
inzet voor deze bardiensten. 

 
WE HOPEN, DAT ER OPVOLGERS ZULLEN ZIJN, OM HET JEU DE BOULES OOK IN 

2024 WEER MET EEN HAPJE EN EEN DRANKJE TE KUNNEN BLIJVEN SPELEN. 

 

Harry en Eva Roël 
 

 

 

 

 

 



   
 

 


